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ROO.0012.5.2.2021.RG    

 

Protokół  

z posiedzenia Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 22 czerwca 2021 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kwilczu  

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej Gminy Kwilcz p. J. Kwiatkowska - Sokółka 

otworzyła o godz. 1400 posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz oraz 

powitała radnych obecnych na posiedzeniu. Jednocześnie Przewodniczący Komisji 

poinformował zgodnie z zaproszeniem, że część posiedzenia odbędzie się w formie posiedzenia 

wyjazdowego – wizytacja w terenie. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności pracowników Urzędu Gminy/gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Na podstawie listy obecności radnych na posiedzeniu (radnych obecnych na posiedzeniu: 4) 

prowadząca stwierdziła prawomocność obrad. 

 

Następnie Przewodnicząca Komisji poinformowała, że protokół z poprzedniego posiedzenia 

dostępny był na stronie internetowej. Uwag do protokołu nie zgłoszono i protokół przyjęto przez 

aklamację.  

Przewodniczący przedstawił zebranym proponowany porządek obrad, zgodnie z treścią 

zaproszenia.  

 

1. Otwarcie posiedzenia oraz przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Bezpieczne przejścia dla pieszych, stan oświetlenia i oznakowania przejść. 

Przygotowanie wykazu i opisu przejść, które wymagają malowania pasów i doświetlenia.  

3. Ocena drzew zagrażających bezpieczeństwu na terenie gminy. Przygotowanie wykazu 

drzew do wycinki dla zapewnienia bezpieczeństwa pieszych i pojazdów. 
4. Sprawy bieżące. 

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała zmianę porządku obrad poprzez realizację w siedzibie 

Urzędu Gminy punktu „Sprawy bieżące” obejmującego omówienie projektów uchwał, w 

następnej zaś kolejności realizację punktów wskazanych w zaproszeniu jako punkty 2 i 3. 

Do proponowanego porządku oraz złożonego wniosku o zmianę porządku nie zgłoszono uwag i  

kontynuując obrady Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek obrad po zmianie: 
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1. Otwarcie posiedzenia oraz przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Sprawy bieżące (w tym omówienie projektów uchwał). 

3. Bezpieczne przejścia dla pieszych, stan oświetlenia i oznakowania przejść. 

Przygotowanie wykazu i opisu przejść, które wymagają malowania pasów i doświetlenia.  

4. Ocena drzew zagrażających bezpieczeństwu na terenie gminy. Przygotowanie wykazu 

drzew do wycinki dla zapewnienia bezpieczeństwa pieszych i pojazdów. 

Zmianę porządku obrad przyjęto jednogłośnie (4 głosy „za”). 

 

Ad. 2 

Omówienie projektów uchwał: 

P. D. Kozubowski omówił zebranym projekty uchwał, które zostały przesłanie radnym za 

pośrednictwem poczty elektronicznej: 

 

Projekt uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale nr 

XXVI/219/2021 Rady Gminy Kwilcz z dnia 22 kwietnia 2021 r. w sprawie nadania nazwy ulicom 

we wsi Lubosz, gm. Kwilcz.  

 

P. D. Kozubowski poinformował, że przedmiotem niniejszego projektu uchwały jest 

sprostowanie oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale nr XXVI/219/2021 Rady Gminy Kwilcz 

z dnia 22 kwietnia 2021 r. w sprawie nadania nazwy ulicom we wsi Lubosz, gm Kwilcz. W treści 

cytowanej Uchwały wpisano nazwę ulicy małą literą, zaś prawidłowy zapis powinien brzmieć: 

„Leśne Wzgórze”. 

Prowadzący zapytał zebranych czy wnoszą uwagi lub pytania do treści projektu uchwały. Uwag 

i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 4 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XIV/99/2008 Rady Gminy Kwilcz z dnia 

11 lutego 2008 r. w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 

oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń dla nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest gmina Kwilcz 

 

P. D. Kozubowski poinformował, że uchwałę nr XIV/99/2008 w sprawie rodzajów świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu przyznawania tych 

świadczeń dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem 

prowadzącym jest gmina Kwilcz nie była aktem prawa miejscowego, a zatem nie podlegała też 

publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Powyższa uchwała na 

dzień dzisiejszy wymaga dostosowania do orzecznictwa, jakie się pojawiło w tym zakresie od 
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dnia jej uchwalenia. Stosowny projekt uchwały w tym zakresie został przygotowany (jako 

odrębna uchwała) i wypełnia on cechy aktu prawa miejscowego, a zatem i publikacji w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Przyjmując zatem, że zmiany lub 

uchylenia danej uchwały należy dokonywać w takiej formie, jak daną uchwałę podjęto, 

konieczne jest, żeby uchwała z roku 2008 została uchylona poprzez uchwałę, która nie będzie 

publikowana w dzienniku urzędowym, a przyjęcie nowej uchwały w sprawie rodzajów 

świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu 

przyznawania tych świadczeń. 

Prowadzący zapytał zebranych czy wnoszą uwagi lub pytania do treści projektu uchwały. Uwag 

i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 4 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń 

 

P. D. Kozubowski poinformował, że zgodnie z art. 72 ust. 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. 

Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2019 r. poz. 2215 z późn. zm.), niezależnie od przysługującego 

nauczycielowi i członkom jego rodziny prawa do świadczeń z ubezpieczenia zdrowotnego, 

organy prowadzące szkoły przeznaczą corocznie w budżetach odpowiednie środki finansowe z 

przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz 

określą rodzaje świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunki i sposób ich 

przyznawania. Zgodnie z Kartą Nauczyciela, uprawnienia, o których mowa w ust. 1, zachowują 

nauczyciele po przejściu na emeryturę, rentę lub nauczycielskie świadczenie kompensacyjne bez 

względu na datę przejścia na emeryturę, rentę lub nauczycielskie świadczenie kompensacyjne. 

Projekt ma na celu dostosowanie niektórych zapisów treści uchwały do obowiązujących 

przepisów prawa oraz ich ujednolicenie. Najważniejsze zmiany dotyczą rezygnacji z określenia 

maksymalnej kwoty świadczenia, jaka mogłaby być przyznana nauczycielowi, wykreślenia 

zapisów dotyczących powoływania komisji zdrowotnej oraz wykreślenia zapisów 

uzależniających możliwość przyznania świadczenia od sytuacji materialnej. Uchwała została 

zaopiniowana przez Zarząd Oddziału ZNP – Oddział Kwilcz. 

Prowadzący zapytał zebranych czy wnoszą uwagi lub pytania do treści projektu uchwały. 

Zebrani podjęli krótką dyskusję dotyczącą zasad dofinansowania w ramach pomocy zdrowotnej 

dla nauczycieli oraz wysokości kwot wsparcia, które przewidziane są w budżecie. 

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 4 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 
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Projekt uchwały w sprawie przedłużenia istniejącej ulicy Jaśminowej we wsi Kwilcz, gm. Kwilcz 

 

P. D. Kozubowski wyjaśnił, że ulica, której proponuje się nadać nazwę „Jaśminowa” została 

ujęta w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Ulica stanowi przedłużenie 

istniejącej ulicy Jaśminowej i zasadnym jest nadanie jej proponowanej nazwy przedłużając 

istniejącą ulicę. Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym do właściwości Rady 

Gminy należy podejmowanie uchwał w sprawie nazw ulic będących drogami publicznymi oraz 

nazw dróg wewnętrznych, a Rada Gminy podejmując uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej zobowiązana jest uzyskać pisemną zgodę właścicieli gruntów, na których jest ona 

zlokalizowana. Uzyskano pisemną zgodę właścicieli gruntu, na którym zlokalizowana jest 

droga. 

Prowadzący zapytał zebranych czy wnoszą uwagi lub pytania do treści projektu uchwały. Uwag 

i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 4 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Kwilcz na rok 

szkolny 2021/2022 

 

P. D. Kozubowski wyjaśnił, że podjęcie tej cyklicznej uchwały wynika z przepisów prawa. 

Zgodnie z art. 39a Prawa oświatowego obowiązek dowozu uczniów niepełnosprawnych do 

szkół i ośrodków gmina spełnia poprzez zorganizowanie bezpłatnego transportu i opieki w czasie 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów we własnym zakresie albo poprzez zwrot rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. Przepis art. 39a ust. 2 Prawa 

oświatowego określa sposób obliczania kwoty zwrotu kosztów jednorazowego przewozu w 

postaci matematycznego wzoru, gdzie kwota zwrotu kosztów jest uzależniona m.in. od ceny 

paliwa (średniej ceny jednostki paliwa). Zwrot kosztów jednorazowego przewozu następuje w 

wysokości określonej według wzoru określonego w przepisach art. 39a ust. 2 Prawa 

oświatowego. Zwrot kosztów przewozu następuje na podstawie umowy zawartej między wójtem 

a rodzicami. W związku z art. 39a ust. 3 ustawy Prawo oświatowe średnią cenę jednostki paliwa 

w gminie określa na każdy rok szkolny rada gminy, w drodze uchwały, uwzględniając ceny 

jednostki paliwa w gminie. Wartość średniej jednostki paliwa została ustalona na podstawie cen 

paliw na stacjach paliw położonych na terenie Gminy Kwilcz, a wartość średniej jednostki 

palowa dla LPG została ustalona nas podstawie średnich cen na stacjach paliw położonych w 

bezpośrednim sąsiedztwie Gminy Kwilcz (na terenie Gminy Kwilcz nie ma stacji paliw mającej 

w swojej ofercie LPG). 

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 4 radnych, przeciw głosowało: 0 
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radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kwilcz (Prusim, działka nr 225).  

 

P. D. Kozubowski poinformował, że uchwała (podobnie jak kolejny projekt – projekt uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działki nr 225 obręb Prusim, gmina Kwilcz) dotyczy działki o nr ewidencyjnym 225 

położonej w obrębie geodezyjnym Prusim. Właściciel prowadzi działalność związaną z 

wydobywaniem kruszyw naturalnych. Działka nr 225 w Prusimiu znajduje się w bezpośrednim 

sąsiedztwie istniejącej kopalni żwiru. W chwili obecnej trwają badania mające na celu 

udokumentowanie występowania złoża kruszywa naturalnego. Po udokumentowaniu złoża 

gmina będzie miała obowiązek wprowadzenia do studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego terenu złoża. Obecnie działka wykorzystywana rolniczo o 

słabej klasie bonitacyjnej V i VI klasa. W obecnie obowiązującym planie zagospodarowania 

przestrzennego działka przeznaczona jest na tereny rolnicze z możliwością zabudowy. 

Lokalizacja działki w bezpośrednim sąsiedztwie kopalni żwiru, zakładu utylizacji odpadów oraz 

drogi krajowej powoduje, że jej obecne przeznaczenie na cele budowlane nie spotka się z 

zainteresowaniem.  

Radni podjęli dyskusję związaną z przeznaczeniami gruntów na kopalnie i ewentualne skutki w 

zakresie poziomu wód gruntowych. 

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 4 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 225 obręb Prusim, gmina Kwilcz 

 

P. D. Kozubowski wyjaśnił, ze uzasadnienie jest tożsame z uzasadnieniem do uchwały omawianej 

wcześniej.  

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 4 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z terenu i urządzeń gminnych kąpielisk 

w Prusimiu i Orzeszkowie.  
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P. D. Kozubowski nawiązując do uzasadnienie wskazał, że kąpieliska w Prusimiu i Orzeszkowie 

służą rekreacji i wypoczynkowi mieszkańców gminy oraz turystom i wczasowiczom spoza 

terenu gminy. Regulamin korzystania z terenu i urządzeń gminnych kąpielisk w Prusimiu i 

Orzeszkowie ma zapewnić bezpieczeństwo korzystającym z nich osób i porządek na ich terenie. 

W treści proponuje się dokonanie uzupełnień dotyczących przepisów porządkowych oraz 

uzupełnienia o spójny z podjętą na wcześniejszej sesji uchwałą dotyczącą okresu, w jakim 

kąpieliska będą funkcjonować. 

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 4 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

Uwag i zapytań więcej w ramach punktu „Sprawy bieżące” nie zgłoszono. 

 

Ad. 3 i 4 

Prowadząca poinformowała, iż realizacja punktów 3 i 4 nastąpi w formie wizytacji w terenie, 

które podsumowane zostaną ewentualnymi wnioskami dot. podjętych zagadnień, tj. bezpieczne 

przejścia dla pieszych, stan oświetlenia i oznakowania przejść (w tym przygotowanie wykazu i 

opisu przejść, które wymagają malowania pasów i doświetlenia) oraz ocena drzew zagrażających 

bezpieczeństwu na terenie gminy (przygotowanie wykazu drzew do wycinki dla zapewnienia 

bezpieczeństwa pieszych i pojazdów). 

Zebrani podjęli dyskusję dotyczącą zagrożeń wynikających z przydrożnych drzew, odnosząc np. 

do ostatnich zdarzeń na drogach, gdzie odłamane konary spadały na przejeżdżające pojazdy. 

P. D. Kozubowski wskazał, że często oczekiwania w zakresie możliwości wycinki drzew mijają 

się z faktycznymi możliwościami: zdarzały się przypadki, że zarządcy dróg wnioskowali o 

wycinkę, była zgoda ze strony gminy wyrażona w projekcie decyzji, który musi być uzgodniony 

z R.D.O.Ś., jednak R.D.O.Ś. nie odmówił uzgodnienia i wydania zgody na wycinkę, co zresztą 

niejednokrotnie było prezentowanie w sprawozdaniach Wójta z działalności międzysesyjnej 

jako decyzje odmowne. 

P. J. Witan uważa, że powinna być prowadzona racjonalna gospodarka zasobami naturalnymi – 

drzewami, które znikają z naszego krajobrazu, w szczególności poprzez wycinki lasów. 

P. A. Nowak poinformowała, ze jest zgoda np. na wycinkę drzew przy drodze Kwilcz – 

Miłostowo, jednak nie ma zainteresowania w zakresie wykonawców na ich wycięcie. 

Podstawową funkcją dróg jest zapewnienie warunków do sprawnego i bezpiecznego transportu 

samochodowego. Jednocześnie towarzyszące drogom aleje mają wielką wartość krajobrazową, 

przyrodniczą i kulturową. Ogólnopolskie statystyki dotyczące zdarzeń drogowych związanych 

z najechaniem na drzewo są prowadzone od 2008 r. W latach wcześniejszych najechanie na 

drzewo było ujmowane łącznie z najechaniem na przeszkodę, słup, reklamę czy znak drogowy. 
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Średni roczny udział wypadków drogowych związanych z najechaniem na drzewo w 

porównaniu do wszystkich wypadków drogowych ok.  6% w przypadku kraju. Liczba takich 

wypadków zmniejszyła się. Spadkowy trend dotyczy również liczby ofiar rannych i zabitych 

wskutek najechania na drzewo. Wycinka nie jest jedyną metodą poprawy bezpieczeństwa jazdy 

po drogach z rosnącymi blisko jezdni drzewami. Zanim piły pójdą w ruch, należy rozważyć inne 

środki, takie, jak instalacja barier energochłonnych, czy oznakowanie drzew tablicami 

odblaskowymi. Na wielu drogach pożądane może być obniżenie dopuszczalnej prędkości. W 

Niemczech używany jest dodatkowy znak ostrzegający przed kolizją z drzewem. Należy 

podkreślić, że obecność drzew przydrożnych skłania kierowców do ostrożniejszej jazdy, co 

wykazały liczne badania naukowe, z drugiej strony, przyczyną większości kolizji z drzewami 

jest nadmierna prędkość. Zgodnie z art. 4 pkt. 22 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych, zieleń przydrożna jest to roślinność umieszczona w pasie drogowym mająca na celu 

w szczególności ochronę użytkowników drogi przed oślepianiem przez pojazdy nadjeżdżające z 

kierunku przeciwnego, ochronę drogi przed zawiewaniem i zaśnieżaniem, ochronę przyległego 

terenu przed nadmiernym hałasem, zanieczyszczeniem powietrza, wody i gleby. Zieleń 

przydrożna ma zatem na celu m.in. ograniczenie wzajemnego negatywnego oddziaływania drogi 

i środowiska, a zatem inwestycji szczególnie szkodliwych dla środowiska i zdrowia ludzi albo 

mogących pogorszyć stan środowiska. Ponadto należy pamiętać, iż zieleń taka chroni również 

przed nadmiernym hałasem, wibracjami, zanieczyszczeniami powietrza, wody i gleb. Zaś w 

myśl art. 20 ww. ustawy do obowiązków zarządcy drogi należy w szczególności utrzymywanie 

zieleni przydrożnej, w tym sadzenie i usuwanie drzew oraz krzewów. Zasady umieszczania 

drzew przy drodze określa rozporządzenie Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej z dnia 2 

marca 1999 r. w sprawie warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i 

ich usytuowanie. Zgodnie z § 52 ust. 2 ww. rozporządzenia zieleń w pasie drogowym nie 

powinna zagrażać bezpieczeństwu uczestników ruchu, ograniczać wymaganego pola 

widoczności, skrajni drogi oraz utrudniać utrzymania drogi. 

Członkowie komisji udali się na wizytację w terenie. 

Z wizytacji sporządzono dokumentację fotograficzną oraz zwrócono uwagę na następujące 

aspekty w zakresie bezpiecznych przejść dla pieszych oraz drzew zagrażających bezpieczeństwu 

przy drogach na terenie gminy: 

Fotografie (w formie wydruku zdjęć) stanową załącznik nr 4 do protokołu 

1. Kwilcz – wyjazd z ul. Lipowej na ul Kard. S. Wyszyńskiego: jedno z drzew rosnących 

przy chodniku ogranicza widoczność dla pojazdów wyjeżdzających z ul. Lipowej; 

2. Przejście dla pieszych w miejscowości Orzeszkowo – niebezpieczeństwo związane ze 

zbyt szybko poruszającymi się pojazdami i lokalizacją za wzniesieniem (jadąc od strony 

Kwilcza); 

3. Brak przejścia dla pieszych w miejscowości Wituchowo (brak bezpiecznego przejścia na 

przystanek autobusowy w stronę Kwilcza); 

4. Lubosz ul. Sportowa na odcinku do jeziora za ul. Zielone Wzgórze – część kasztanowców 

z widocznym posuszem, zły stan fitosanitarny części drzew, odrosty przy pniach 

wpływają na widoczność. Zasadna jest wycinka części drzew oraz obcięcie odrostów; 
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5. Niebezpieczny zjazd do szkoły w Lubosz (od strony skrzyżowania) – autobus szkolny 

aby wjechać na teren szkoły mysi wjechać na przeciwległy pas ruchu; 

6. Odcinek drogi powiatowej Niemierzewo – Mościejewo: część drzew z widocznym 

posuszem, zły stan fitosanitarny części drzew, drzewa blisko skraju pasa drogi - zasadna 

jest wycinka części drzew; 

7. Drzewa w obrębie Mościejewa przy gospodarstwie rybackim na zakręcie – drzewa 

niebezpieczne przy drodze, dochodziło już do tragicznych wypadków – zasadna jest 

wycinka części drzew; 

8. Odcinek drogi powiatowej Mościejewo do skrzyżowania z drogą wojewódzką: drzewa 

blisko skraju pasa drogi - zasadna jest wycinka części drzew; 

9. Odcinek drogi powiatowej Kwilcz - Kurnatowice: część drzew z widocznym posuszem, 

zły stan fitosanitarny części drzew, drzewa blisko skraju pasa drogi - zasadna jest 

wycinka części drzew; 

10. Odcinek drogi powiatowej DK24 - Prusim: duża ilość drzew z widocznym posuszem, 

zły stan fitosanitarny części drzew, drzewa blisko skraju pasa drogi - zasadna jest 

wycinka części drzew; 

11. Odcinek drogi gminnej w miejscowości Rozbitek w kierunku wybudowań – odrosty przy 

pniach wpływają na widoczność, konary wchodzące w oś jezdni; 

12. Odcinek drogi powiatowej Kwilcz - Miłostowo: część drzew z widocznym posuszem, 

zły stan fitosanitarny części drzew, widoczna jemioła, w czasie podmuchów wiatru 

wielokrotnie odłamywały się gałęzie - zasadna jest wycinka części drzew. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 1640 Przewodnicząca Komisji podziękowała za udział 

i zamknęła posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz.  

 

 

 

Protokolant:   /-/Daniel Kozubowski 

 

 

Przewodnicząca Komisji: /-/Jolanta Kwiatkowska- Sokółka 

 


